
 26.12.21 שהתכנסה בתאריךועדת נוער  -פרוטוקול 
ועדת נוער בנושא מרחב בטוח לבני נוער, הועדה התקיימה באופן   התקיימה  26.12.21בתאריך 
 באשכול פיס קומה א' מעבדה ג'  פרונטלי 

 :  הפגישה   משתתפי 

  ראש העיר חיים ברוידא 
  חברת מועצת העיר מלווה תרבות נוער ופנאי ענבר הוכברג 
  סיגל מצר תלמי מנהלת המחלקה לנוער וצעירים 
  מרצ "חגי בורשטיין נציג"   
   ציבור "לב" יעקב נוי נציג 
  שרי שבט שטופלמן מנהלת יחידת נאסא 
  עידית רוזנטל שובל מנהלת מדור התנדבות נוער 
  נוער  עדי פרילינג אנקורי מנהלת מדור מנהיגות ויזמות 
  אוראל צמח רכזת נוער נאסא סיירת שטח 
 בללי מתאם תנועות הנוער  שמואל 
  ,גל ליברמן, אופיר אטיאס, אלה טלשיר, עדי   נציגי מועצת הנוער העירונית: ליאבה פיטוסי

 אלכסנדר. 

  סדר היום של הועדה: 

 ח של מרחב כזה כמעצב, תורם ומחזק את חוסנם של בני  ותפיסת המרחב הבטוח והכ
 הנוער.  

   בעיר בקרב בני הנוער שנערך הצגת נתוני סקר פנאי 
  הצגת מודל גינות הנוער 
   דיון פתוח בנושא מרחבים בטוחים ודמויות משמעותיות עבור בני הנוער בעיר כגורם הכרחי

 בצו השעה.  

   ראש העיר, חיים ברוידא  - דברי פתיחה 
וורבלי, שהמבוגרים צריכים   - ת הישיבה וציין כי בני הנוער של היום שייכים לדור טכנולוגיאפתח 

להתרגל ולהבין בכדי להצליח לסייע להם. המשיך וציין כי ישנה בעיה חברתית ברשתות החברתיות  
שא  של ניצול הרשתות לשיימינג, זוהי תופעה שאסור לנו לקבל ועלינו לחנך ולהסביר כבר מגיל הגן בנו

זה. כי בנושא סמים ואלכוהול בגיל מסויים הבעיה היא יותר מורכבת כי גם הורים הילדים שותים ויש  
 .  לחדד את המסרים בנושא. חיים העלה את נושא ההעצמה העצמית

ניהלה דיון פתוח יחד עם ראש העיר ובני הנוער בשאלת החרמות והשיימינג ברשתות  ענבר הוכברג 
 הנוער להיות אקטיביים בסיוע למיגור התופעה.   החברתיות ועודדה את בני

ציינה כי לא תמיד מדובר בחרם, בעיקר בשיימינג ושלדעתה כולם חווים או   ת הנוערעצאלה ממו
 עדים לכך.  

לא פחות  הם שאינם ברשת  ים בטוחים לבני נוער ימרחבים פיזפתחה ואמרה כי  שבט שטופלמןשרי  
ובמיוחד לאחר ובמהלך תקופת הקורונה בה בני הנוער היו מצויים  מהמרחבים הדיגיטליים חשובים 

בפחות השגחה, האלימות עלתה, הבדידות עלתה, פחות מבוגרים משמעותיים להסתייע בהם  
הציגה את תפיסת החוסן במרכזים ובקבוצות החברתיות, חינוך  להתמודדות עם קשיים ומשברים. 

נמצאים בשביל בני הנוערים, מקשיבים, מתווכים,   משמעותיים בהם מבוגרים  הבלתי פורמלי, מקומות
מפגשים   ירתיוצרים פלטפורמות לפיתוח אישי תוך הבניית ביטחון עצמי, אמונה ביכולות וזאת תוך יצ 

 ואינטראקציות חברתיות מעצימות.  

 

 



משתתפים בזמן קצר   398ר. נשאלו מודל גינות הנוע הציגה את תוצאות הסקר ואת תלמי  -מצר סיגל 
 מתוכם בגיל תיכון.   78%דבר המעיד על שיתוף פעולה יפה. 

כי שעות הפעילות   ענו  רוב בני הנוער ?צריכים לפעול מרכזי הנוער  םלדעת מתי  בני הנוער נשאלו  -
  .  , בנוסף ביקשו בני הנוער לפתוח את מרכזים אלו גם בסופי שבוע 23:00 -  16:00 צריכות להיות בין 

  יש להקים מרכזי נוער בכל שכונה ושכונהרוב בני הנוער ענו כי  הנוער ימרכז מיקומי  לשאלת  -
מרכז נוער ברחוב   וכן ציינו גם מאופיינים בפעילויות ובחללים מעוצבים המותאמים לבני נוער בלבד, 

מקום   – המרכזים כבית" – הדגש היה מרחק הליכה סביר משכונת המגורים  . אחוזה, במרכז העיר 
 חלקם הציעו כי המרכזים יוקמו בסמיכות לבית הספר אך לא בתוכם. . להיות"

פינות ישיבה, סככת צל/גשם, חיבור  המכיל מרחב מוגן,  הווהאשר מ מודל הגינות סיגל הציגה את  
תוכן   יתקיים בהםואף  ינות ילוו על ידי רכזי הנוער הגומשחקים קבועים.   לחשמל, למים, מחסן קטן
הנוער למקם באזור הפארק, בנוה זמר ובאזורים מרחוקים ממגורי    בני  ייחודי. את הגינות הציעו

עדיין נגישים להליכה והגעה של בני הנוער אליהם. רוב בני הנוער התלהבו מרעיון    אך התושבים 
 חים.  הגינות כמקום פשוט להיות בו ולהרגיש בטו

העלו את חשיבות   . נציגי בני הנוער על אופי מרכזי הנוער ומיקומם עם  של הועדה  דיון פתוחנערך  
, מטבחון וחלל ישיבה מאובזר,  ם המרכזים ההיברידים/רב תכליתיים המכילים חללי למידה מודולריי

ת למגרש  חדרי מחשבים ויזמות, חלל מרכזי לאירועים וחללי פעילות, יציאה לחצר עם דשא וסמיכו 
אך יאפשרו יוזמות ומרחבים   המחלקה לנוער וצעירים  – רכזי הנוער ספורט. המרכזים ינוהלו על ידי 

 לפיתוח אישי.  

למרכזי נוער. שכירות ארוכת   ם מציע כי לחשוב על פתרונות עכשוויי, מתייחס למרכזי הנוער יעקב נוי 
לבחון את אזור נאות  כמו כך יש  .בנידון לרבות הצעת קול קורא חברות הייטק.  עם טווח או שת"פ

 .  שדה

אומר כי חשוב לשתף את המבוגרים ולא לגרום  מתייחס לנושא השיימינג ברשתות ו חגי בורשטיין
בבית ספר יסודי ההורים יכולים לנתר מידע ולפקח על התנהלות ילדיהם  . לעצמםלבני הנוער לשמור 

, את  צוותי החינוך ולשתף ולערב את אחריות  ת ברשתות אך אצל בני נוער המצב שונה, עליהם לקח
 .  wework –  הציע לפנות לחברות הייטקלגבי מרכזי נוער   .העירייהאת והוריהם  

 סיכום והמלצות 

 התייחסה לסוגיות שעלו בוועדה: ענבר 

נערכו דיונים רבים והנשוא נמצא על סדר היום מתוך הבנת הנחיצות והמשמעות   -  מרכז הנוער . 1
ישנו תכנון למרכז נוער נוסף שנשקל בימים אלו,  במרכזי שכונות, נגישים ומכילים.   למרכזי נוער 

 במתחם ספריית העיון.  

 יש לבחון היתכנות במיקומים שונים בעיר, לקראת הקיץ.   – . גינות נוער 2

 אושר שיפוץ למרכז הנוער בגן הנשיאים.  י . 3

. יש לייצר מודלים להשמעת קול הנוער בעיר, מזמינה את חברי מועצת הנוער להפנות סוגיות  4
 מינג.  יוצרכים באופן שוטף להנהלת העירייה. לרבות חשיבה על נושא ההתמודדות עם השי

 :  , סיכם את הועדה ראש העיר, חיים ברוידא 

ות הפנאי בקשר של מבוגרים  . רואה חשיבות עליונה בהקניית ביטחון לבני הנוער בעיר בשע 1
משמעותיים ומכילים. הקשבה לקול בני הנוער בהתאם לצרכים המשתנים. ותומך בשיח על בסיס  

 קבוע עם נציגי הנוער לקידום העניינים הנוגעים אליהם.  

. מבקש לקבל מודל למרכז נוער אותו הכינה המחלקה לנוער וצעירים יחד עם מועצת הנוער  2
 ל למידת עמיתים מערים אחרות. העירונית ובהתבסס ע

 . באחריות בסיגל לקבוע פגישה עם מועצת הנוער העירונית בלשכתו אחת לרבעון.  3

 בחינת אפשרויות להקמת גינות נוער בעיר.  . 4



 

  בני זמרים/זמרותתחרות  -  ירוע רעננה על הבמהוזמנו נציגי הועדה לקחת חלק באבתום הוועדה ה
 המשך ישיר לתפיסת המענים הבלתי פורמליים בעיר. ב שהתקיימה נוער ברעננה ובנות

 

 רשמה סיגל מצר תלמי  

 

 


